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Résumé 

 
 

Dans ce travail, l’influence du nid d’abeilles sur la tranquillisation et l’homogénéisation 
d’écoulement est étudiée numériquement et expérimentalement. Nous considérons pour cela des 
structures alvéolaires dont nous faisons varier les caractéristiques générales (diamètre, épaisseur, 
longueur). Nous nous attachons ainsi à mettre en évidence l’influence des différents paramètres 
caractéristiques de la structure sur son fonctionnement global et évaluons son efficacité en terme 
de réduction du taux et d’échelle de turbulence sur l’écoulement rencontré.  

 
 

Summary 
 

This paper describes a numerical and experimental studied for the evaluation of the influence of 
honeycombs on the reduction of turbulence. To assess the evolution of the turbulence through 
these meshes, we vary the general characteristics of the honeycombs (length, diameter, 
thickness…). The influence of the structural parameters on the flow are also highlighted. 
Moreover allow the different calculations evaluating their effectivenesses in term of reduction of 
rate and scale of turbulence. The calculations are carried out using a CFD code and experimental 
results are obtained using Laser Doppler Velocimetry and Particle Image Velocimetry.. 
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